
BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE

Szám: 3/2017.
JEGYZŐKÖNYV

Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2017. február 21-
én 17.00 órakor megtartott nyilvános üléséről.

ÜLÉS HELYE: Faluház Badacsonytördemic, Hősök útja 12.

JELEN VANNAK: 

Horváth Zoltán polgármester
Kövesdi Anett alpolgármester
Szabó Imre alpolgármester
Kövesdi Sándor képviselő
Csonka Gergő képviselő

TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT:

Lutár Mária jegyző
Páros Gyuláné költségvetési ügyintéző
Németh Ágnes pénzügyi asszisztens
Szántóné Jochmann Judit óvodavezető
Szántai Attiláné faluház vezető

Lakosság részéről 2 fő.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Üdvözlöm  a  megjelenteket,  megállapítom,  hogy  5
képviselő jelen van, az ülés határozatképes. Az ülést megnyitom.
Javasolom a Képviselő-testület  tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat
tárgyalja meg.

A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal,  tartózkodás és ellenszavazat
nélkül elfogadja.

Megtárgyalt napirend

1. Badacsonytördemic  Község  Önkormányzata  2017.  évi  költségvetési  rendeletének
megalkotása

2. Hivatali helyiségen kívül, valamint a hivatali munkaidőn kívül történő házasságkötés léte-
sítése engedélyezésének szabályairól, valamint az önkormányzat és az anyakönyvvezető
részére fizetendő díj mértékéről szóló rendelet megalkotása

3. Tájékoztató a képviselők vagyonnyilatkozatainak leadásáról
4. 2017. évi közbeszerzési terv meghatározása
5. Társadalmi szervezetek 2017 évi támogatási kérelme
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1.  Badacsonytördemic  Község  Önkormányzata  2017.  évi  költségvetési  rendeletének
megalkotása

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Tudom, hogy nagyon kevés idő állt rendelkezésre, hogy
a kiadási oldalt megnézzük. Arra szeretnélek kérni benneteket, hogy menjünk végig, és ha
van, valakinek kérdése azt most tegye fel. Ha úgy gondoljuk, hogy egy kis idő még kell, hogy
átnézzük ezt a tervezetet, akkor egy későbbi időpontra áttesszük a döntést.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Az óvoda költségvetésben a gyermekékeztetésnél van 1
fő bére elszámolva 11 hónapra. Ez Horváth Istvánné bére lenne? És miért csak 11 hónap?

PÁROS GYULÁNÉ ügyintéző: Decembertől novemberig tervezünk bért, a decemberi bérét
már januárra lehet tervezni.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ez a költségvetés a tavalyihoz képest sokkal részletesebb
és átláthatóbb, úgyhogy köszönjük szépen.

NÉMETH ÁGNES asszisztens: Köszönjük az óvónőnek aki előkészítette.
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az önkormányzatnál 3 fő van írva 8 órás munkaviszonyban.
Ki a 3 fő? Mert a Horváthné ezek szerint átment az óvodához.

LUTÁR MÁRIA jegyző: Igen, a város és községgazdálkodáson a karbantartó maradt és a
faluháznál egy fő, a hivatalsegéd átkerül az étkeztetéshez. 

KÖVESDI ANETT alpolgármester:  Beszéltünk már az együttes ülésen is  arról,  hogy más
hová  kerültek  egyes  tételek.  Akkor  valószínűleg  a  dologi  kiadásoknál  is  ez  történt.
Megnéztem a tavalyi költségvetést ott 1.243.000 Ft volt betervezve, most meg 4.334.000 Ft.

PÁROS GYULÁNÉ ügyintéző: A tavalyi nagyon szűkre szabott volt.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: A banki költségnél is láttam egy nagyobb összeget.

LUTÁR MÁRIA jegyző: Az előző évben több költséghelyen volt tervezve az itt jelentkező
kiadás, mint pl. a banki költség

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Belföldi kiküldetést akkor itt nem láttam.

LUTÁR  MÁRIA  jegyző:  Polgármester  úrnak,  alpolgármestereknek  tervezve  van.  A
karbantartónak van még tervezve a város és községgazdálkodásnál illetve a faluháznál. Az
ügyintézők ilyen jellegű költsége a közös hivatal költségvetésében szerepel. 

KÖVESDI ANETT alpolgármester: A pályázatírás 450.000 Ft, ez egy esetleges pályázat?

LUTÁR MÁRIA jegyző: Igen és minden más ilyen jellegű költség. 

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Látom, hogy ami nagyobb költség az a Strandüzemeltető
Kft., a Dr. Maczó Bt, illetve a Badacsonyi Céh Turisztikai Egyesületnek van betervezve. Itt ez
azt jelenti, hogy ha most ezt elfogadjuk ezzel a nagy összeggel, akkor ezt automatikusan kapja
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a  támogatott.  Ez  azt  jelenti,  hogy nem fogunk havonta  illetve  kéthavonta  vagy félévente
dönteni arról, hogy ezt a pénzeszközt megkapják, hanem egyszeri döntéssel.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Nem  egybe  fogják  megkapni,  de  a  költségvetésben
szerepel, félre van téve.

LUTÁR MÁRIA jegyző: Az ütemezésről dönt a testület, hogy ezt havi rendszerességgel vagy
más ütemezésben kapják.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nem egészen. Tavaly csak 9.375.000 Ft volt. Tavaly nem
volt egész évre betervezve, csak egy bizonyos összeg, most teljes évre van tervezve.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Utána  módosítottuk  a  költségvetést  annak
függvényében, hogy mennyire volt szükségük a működéshez. 

LUTÁR MÁRIA jegyző:  Ki  lehet  egészíteni  úgy a  rendeletet,  hogy a  finanszírozás  havi
ütemezésben történik, ahogy az óvodánál is.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: A bevételüket saját maguk felhasználják?

LUTÁR MÁRIA jegyző: Bevételként az előző év alapján 7.050 ezer forintot terveztek.  A
teljes  költségvetésük  33.000  ezer  forint,  26.500  ezer  forintot  kell  az  önkormányzatnak
megfinanszírozni. Ebben van beruházási költség 5.911.380 Ft, homokolásra 4.700.000 Ft, a
többi  biciklitároló építésére,  szivattyú vásárlásra  az öntöző rendszer  kiépítéséhez,  a strand
területén  tanösvényt  is  szeretnének  kialakítani,  továbbá  csörlőrendszert  a  kenuházhoz,
hangosbemondó rendszert, bútorokat a kenuházhoz, az értékmegőrzőhöz, a raktárhoz. 

KÖVESDI  SÁNDOR  képviselő:  Konkrétan  mire  mennyi  megy,  ezt  hiányolom  a
költségvetésből.  A fő számokkal egyetértek,  az rendben van. A felújításoknál Kisfaludy S.
utca aszfaltozása, Szent I. utca járdaépítés, Debreczenyi Gy. utcai árok. Nem tudom, hogy
melyikre mennyi összeg fog kerülni.

LUTÁR  MÁRIA  jegyző:  Összességében  közúti  jelzőtáblákra,  útfenntartásra  terveztünk
150.000 Ft-ot.  Közvilágításra,  a  napelemes  kandeláberekre,  5  db-ra  melynek ára  340.000
Ft/db  összességében  1.600.000  Ft-ot.  Településtérképek  tartószerkezeteire,  illetve  a
hirdetőtáblákra összesen 600.000 Ft van tervezve a város és községgazdálkodáson. Az egyik
fele anyagköltség, a másik munkadíj. Az orvosi rendelő teraszának felújítására 500.000 Ft, a
Debreczenyi Gy. utcai árok burkolására 500.000 Ft. A Zöldfa utcai vízelvezetés és a posta
előtti  parkoló kapcsán 1.000.000 Ft-ot terveztünk. A Debreczenyi Gy. utca – vasútállomás
melletti árok kiigazítása és kijelölése - tervezésére 300.000 Ft, padkakiképzésre a 71-es út és a
vasúti  átjáró  között,  1.000.000 Ft,  a  Zöldfa  utca  -  Debreczenyi  Gyula  utca  csatlakozás  -
200.000 Ft van előirányozva. Az óvoda udvarán járda kialakítására 322.000 Ft, Malom köz
vizesárok  tisztítása  és  földpart  kiigazítása  150.000  Ft,  településképi  arculati  kézikönyv,
rendezési terv módosítása 730.000 Ft az előirányzat. Ezt az utolsó tételt önrészként terveztük,
ha lesz erre a célra pályázati lehetőség.
Utak,  járdák  felújítására,  karbantartására  500.000  Ft-ot  terveztünk,  a  Rodostó  útra  külön
terveztünk  400.000  Ft-ot  és  a  lakossági  befizetést  140.000  Ft-ot.  Ezek  a  fejlesztési  célú
kiadások szerepelnek a költségvetésben.

3



KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A tavalyi költségvetésben is szerepelt általános tartalék, ezt
most nem látom eddig még?

LUTÁR MÁRIA jegyző:  Ilyen  címen  nem lehet  előirányzatot  tervezni,  majd  a  2016  évi
költségvetési beszámoló elfogadása során állapítható meg a 2016 évi maradvány.  A 2016 évi
záró  pénzkészlet  82.000.000  Ft  volt,  mely  tartalmazza  az  adósságkonszolidáció  címen
igényelt 10 millió forintot, amit az Iskola utcai és a Kisfaludy S. utcai árok felújítására fordít
az önkormányzat, valamint a Szent István utcai járda építésre elnyert pályázati pénzt 5.346
ezer Ft-ot. A maradvány terhére szerepel a költségvetési javaslatban a Strandüzemeltető Kft.
támogatására tervezett összeg is. Mindez összesen 29 millió Ft, a 2016 évi várható maradvány
52 millió Ft. 

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Néztem, egy laptopot 150.000 Ft értékben és egy laptopot
az óvodánál is, ott 130.000 Ft.

LUTÁR MÁRIA jegyző: Az óvoda kérte, hogy ebben az összegben tervezzük be, a másik
pedig a polgármester úré.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester:  Ahhoz, hogy látni tudjam az itteni e-maileket,  illetve
kapcsolatot tudjak tartani, szükségem lenne rá. Nekem is elég egy minimális egy 130.000 Ft-
os.  Egyébként  a  hivatalban  levő  számítógépem  fejlesztésére  is  ilyen  összegű  árajánlatot
kaptam az informatikustól.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ha már laptopról van szó, én nem gondolnám, hogy egy
alap géppel kellene kezdenünk, mert akkor mennyi időt bír ki. Javasolom, az óvónő részére is
egy olyan gépet venni, ami nem jövőre fog tönkremenni. Olyat, ami legalább 5 évet kibír, ami
már egy hosszú időszaknak számít.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Kérünk  árajánlatokat,  és  aztán  meglátjuk,  hogy  mit
mondanak. Az informatikus tudja majd ezt megmondani.
8 db SIM kártya van a tulajdonunkban, nem mindegyik van használva. Szeretném az egyik
SIM  kártyát  átforgatni  mobil  net-re.  Kérdezem  a  képviselőket,  hogy  valamelyiküknek
szüksége lenne-e rá?

KÖVESDI  ANETT  alpolgármester:  Ha  nem  okoz  problémát,  hogy  a  saját  számomon
utolérjen a hivatal,  én bizonyos ügyeket úgyis a saját telefonomról intézek. Költségtérítést
kapok, én nem szeretnék még egy telefont tartani. Nekem van kettő, az bőven elég. Szívesen
lemondok róla. 

SZABÓ IMRE alpolgármester: Nincsen rá szükségem.

KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Köszönöm nem.

CSONKA GERGŐ képviselő: Köszönöm nem.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Költségvetéssel  kapcsolatosan  van  még  valakinek
kérdése?

KÖVESDI  ANETT  alpolgármester:  A  város  és  községgazdálkodással  kapcsolatosan
reprezentáció alatt van beírva 200.000 Ft, az mit takar?
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PÁROS GYULÁNÉ ügyintéző:  Minden önkormányzat életében előfordulhat,  hogy valakit
meg kell vendégelni, azt ide lehet könyvelni. 

KÖVESDI  ANETT alpolgármester:  Akkor  ide  lett  tervezve,  nem pedig  a  hivatali  részre.
Korábban ez más helyen jelent meg.
A közösségi háznál egyéb szolgáltatások címen 900.000 Ft van tervezve a rendezvényterv
szerint.  Ez  a  rendezvényekre  van?  Ugyanitt  készletbeszerzés  címen  szerepel  egyéb
anyagbeszerzés alatt többek között a tágulási tartály, parkettacsiszolás, kézműves foglalkozás
stb.  erre 600.000 Ft van betervezve.  A szolgáltatási  kiadások között  is szerepel a tágulási
tartály, parkettacsiszolás 400.000 Ft. 

LUTÁR MÁRIA jegyző: A tágulási tartályt, azt konkrétan tudjuk, mert azt már kifizettük, a
festésre, parkettacsiszolásra árajánlat alapján terveztünk előirányzatot.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: A kézműves foglalkozásra szánt költség kb. 100.000 Ft.

LUTÁR MÁRIA jegyző: Szántai Attiláné készített egy programtervet, abból gyűjtöttük ki az
anyagköltséget.

SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Most jól értettem, hogy 900.000 Ft van betervezve a
faluházban programokra?

NÉMETH  ÁGNES  asszisztens:  A  szolgáltatási  kiadásokra  fellépési  díjakra,  bálokra,
zenekarokra és egyéb szolgáltatásokra.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Külön-külön sorokon vannak a szolgáltatási kiadások és a
programokhoz szükséges anyagköltségek. Ahogy így számolom a 900.000 Ft plusz a 300.000
Ft az már 1.200.000 Ft.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Azok az összegek lettek tervezve, amit megadtál.

SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Nincs benne az egészségnap, ami új program lesz és
plusz költségeket jelent. Illetve még nem tudom az idősek napjának programját, ahhoz még
nem tudtam tervezetet készíteni, azt kérném, hogy kalkuláljátok be. A benyújtott tervezetben
jelzett költségek fölött van.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  A  programokkal  kapcsolatban  le  kell  ülnünk  és
végigbeszélni az elejétől a legvégéig.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szerintem, van elég nagy mozgástér. 
Az óvodánál van olyan, hogy egyéb költségtérítés? Iskoláztatási támogatás?

PÁROS GYULÁNÉ ügyintéző: Igen.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Van itt egy megbízási díj, 280.000 Ft-ról.

LUTÁR MÁRIA jegyző: Az a szabadságolásoknál a helyettesítésre van tervezve.
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KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szakmai anyagok beszerzése van egyszer 200.000 Ft meg
egyszer egyéb anyag beszerzése. Akkor az egyéb anyagbeszerzések alá tartoznak a kültéri
eszközök, beltéri eszközök, gyerekjátékok.

PÁROS  GYULÁNÉ  ügyintéző:  Takarító  szer,  irodaszer.  Az  egyéb  anyag  inkább  a
takarítószer, illetve a javításokhoz szükséges anyagok.

KÖVESDI  ANETT  alpolgármester:  Az  óvodavezetőtől  kérdezem,  hogy  a  szülői
munkaközösség  kérelmében  szereplő  kirándulások,  mennyiben  kapcsolódnak  az  óvoda
költségvetéséhez? Azért kérdezem, hogy nehogy átfedés legyen?

SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Abszolút kapcsolódnak, de nincsen átfedés.
Ezekből közös családi kirándulásokat szervezünk. A beiskolázott Dalmai Melinda óvónőnk
számára 330 Ft-tal  számoltam az útiköltség térítését,  februártól 370 Ft/liter  az üzemanyag
költség ára.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ez minden hónapban változni fog. A 9 Ft megmaradt már
ősidők óta. 

SZABÓ IMRE alpolgármester: Horváth Istvánné bérével az óvodánál tervezünk, erre lenne
egy  javaslatom.  Úgy  tudom,  nyugdíjba  vonul  az  évvégén,  ezzel  számolni  kellene  a
tervezésnél, én jutalom tervezését javasolom, azt gondolom, elég sok évet leszolgált.

KÖVESDI ANETT alpolgármester:  Megbeszéltük,  hogy jutalom évvégén lesz.  Most  nem
terveztünk be jutalmat sehová sem, az óvodához sem. Az év végén a polgármester úr és az
óvodavezető felterjesztik jutalomra.

HORVÁTH  ZOLTÁN polgármester:  Ezzel  a  kiküldetési  térítéssel  kapcsolatban  szeretnék
kérdezni. Ha jól tudom, a Dalmai Melinda tanul, ez az itteni munkája elvégzéséhez szükséges,
gondolom. Tanulmányi szerződés van kötve vele?

SZÁNTÓNÉ JOCHMANN JUDIT óvodavezető: Februárig, most lesz kötve vele a következő
félévre. Az előző lejárt és most kellene kötni a következőt.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Úgy beszéltük meg vele, amennyiben a félévet teljesíti,
ezt le kell igazolnia, és azt is igazolja, hogy megjelent. 
Tanulmányi  szerződést  kötött  az  óvodavezető  Dalmai  Melindával.  Azt  is  megbeszéltük,
kerüljön bele, hogy nem hagyhatja el az óvodát bizonyos ideig.

SZÁNTÓNÉ  JOCHMANN  JUDIT  óvodavezető:  Készítek  egy  tervezetet,  és  átküldöm  a
jegyzőnőnek.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Köszönjük.  Anett  még  további  kérdés  esetleg?
Megkérdezem,  hogy  szeretnétek  még  időt  arra,  hogy  átnézzétek,  vagy  megfelel  az  a
tájékoztatás, amit a jegyzőnő és a pénzügyes hölgyek adtak?

SZABÓ IMRE alpolgármester: Részemről elfogadható.

KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Részemről is elfogadható.  Amit felsoroltál,  azt  elkérném,
hogy legyen meg nekem is. Köszönöm.
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HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Kérdezem, hogy az előterjesztésben szereplő határozati
javaslatot a képviselő-testület el tudja-e fogadni? 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi

11/2017.(II. 21.) Kt.
h a t á r o z a t o t

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete
megállapítja, hogy az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV.
törvény  29/A.  §  b)  pontjában  meghatározott,  Magyarország
gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény 3. § (1)
bekezdése  szerinti  adósságot  keletkezető  ügyleteiből  eredő
fizetési kötelezettsége a 2016 évet követő három évre nincs. 

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Felteszem szavazásra, ki az, aki az önkormányzat 2017
évi költségvetési rendeletét el tudja fogadni. Egyhangú igen szavazat.

A Képviselő-testület  5  igen  szavazattal  ellenszavazat  és  tartózkodás  nélkül  megalkotta  az
alábbi

2/2017. (II. 28.)
r e n d e l e t e t 

az önkormányzat 2017 évi költségvetéséről

2. Hivatali helyiségen kívül, valamint a hivatali munkaidőn kívül történő házasságkötés
létesítése engedélyezésének szabályairól, valamint az önkormányzat és az anyakönyvve-
zető részére fizetendő díj mértékéről szóló rendelet megalkotása

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester:  Az előterjesztést  megkapta  mindenki.  Arról  van  szó,
hogy hivatali munkaidőn kívüli házasságkötés illetve a hivatali helyiségen kívül történő há-
zasságkötés esetén díjazást lehet megállapítani az anyakönyvvezető részére. Ennek a díjnak a
mértékéről kellene dönteni, illetve arról, hogy a hivatali helyiségen illetve a hivatali időn kí-
vüli házasságkötés esetén legyen-e díjazás. 

LUTÁR MÁRIA jegyző: A közös hivatalhoz tartozó településeken, ahol díjat állapított meg a
képviselő-testület 30.000 Ft-ban határozta meg. Ez az önkormányzat bevétele, ebből fizetjük a
díszítést, az anyakönyvvezető díját. 

KÖVESDI ANETT alpolgármester: A badacsonytomaji rendeletet néztem meg. Ott a hivatali
helyiségben hivatali  munkaidőn kívül  15.000 Ft+ÁFA,  a  hivatali  helyiségen kívül  25.000
Ft+ÁFA díjat határoztak meg. 5000-8000 Ft a hivatali helyiségen és munkaidőn kívül történő
közreműködés esetén. 

KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Jó, ha környékben annyi, akkor legyen itt is annyi.

HORVÁTH ZOLTÁN alpolgármester: Van, ahol nincs, de itt tényleg fel kell díszíteni, besze-
rezni ezt-azt. Javasolom, hogy 25.000 Ft díjat határozzon meg a testület.
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A 7.  §-ban szereplő,  az  anyakönyvvezető  részére fizetett  díj  más  településeken ez  7.000-
10.000 Ft, javasolom, hogy ezt a díjat 7.000 Ft összegben állapítsa meg a testület.

CSONKA GERGŐ képviselő: Én el tudom fogadni.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a hivatali helyiségen és hivatali
munkaidőn kívüli anyakönyvi eseménnyel összefüggésben a többletszolgáltatás ellentételezé-
seként 25.000 Ft díjat kell fizetni, illetve aki egyet ért azzal, hogy az anyakönyvvezető részére
fizetendő díj mértékét hivatali munkaidőn és hivatali helyiségen kívüli anyakönyvi esemény
lebonyolításakor 7.000 Ft-ban állapítsa meg a képviselő-testület az kérem, igennel szavazzon.
5 igen szavazat.

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi

12/2017. (II. 21.) Kt

h a t á r o z a t o t

1. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testü-
lete a  hivatali  helyiségen kívül és a hivatali  munkaidőn kívüli
anyakönyvi eseménnyel összefüggésben a többletszolgáltatás el-
lentételezéseként 25.000 Ft díjat állapít meg.

2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testü-
lete a hivatali időn kívüli és a hivatali helyiségen kívüli házas-
ságkötés esetében az anyakönyvvezető részére fizetendő díj mér-
tékét nettó 7000 Ft-ban állapítja meg.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Ki szavaz igennel, hogy az elfogadott díjakkal a rendelet
tervezetet elfogadja?

A Képviselő-testület  5  igen  szavazattal  ellenszavazat  és  tartózkodás  nélkül  megalkotta  az
alábbi

3/2017. (II. 24.)
r e n d e l e t e t 

a hivatali helyiségen kívül, valamint a hivatali munkaidőn kívül
történő házasságkötés létesítése engedélyezésének szabályairól,
valamint az önkormányzat és az anyakönyvvezető részére fize-
tendő díj mértékéről

3. Tájékoztató a képviselők vagyonnyilatkozatainak leadásáról

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Felkérem,  Kövesdi  Sándort  az  Ügyrendi  Bizottság
elnökét, hogy tájékoztassa a képviselő-testületet.

KÖVESDI  SÁNDOR  képviselő:  Tájékoztatom  a  tisztelt  képviselő-testületet,  hogy  a
képviselők  a  megadott  határidőre  a  vagyonnyilatkozataikat  leadták.  Kérem,  a  határozati
javaslatot elfogadni szíveskedjetek.
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HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Ki az, aki igennel szavaz az előterjesztésben szerepelő
határozati javaslat elfogadásáról?

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi

13/2017. (II. 21.) Kt.
h a t á r o z a t o t

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete
az  Ügyrendi  Bizottság  elnökének  tájékoztatóját  az
önkormányzati  képviselők  vagyonnyilatkozatának  határidőben
történő leadásáról elfogadta. 

4. 2017 évi közbeszerzési terv meghatározása

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Az elfogadott költségvetés alapján megállapítható, hogy
2017.  évben  nem  lesz  közbeszerzési  jogszabály  alá  tartozó  beszerzésünk,  ezért  a
közbeszerzési  tervünk  nemleges.  Aki  egyetért,  az  előterjesztésben  szereplő  határozati
javaslattal, azt kérem, igennel szavazzon. 5 igen szavazattal elfogadtuk a határozati javaslatot.

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi

14/2017.(II. 21.) Kt.
H a t á r o z a t o t

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete
-  a  2017.  évi  költségvetésben  tervezett  fejlesztéseket,
beszerzéseket  figyelembe véve -  megállapítja,  hogy 2017.  évi
éves közbeszerzési terve nemleges.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Jelenleg  én  vagyok  a  település  Közbeszerzési
Bizottságának  az  elnöke.  Ezért  itt  egy  új  elnököt  kellene  választani.  Megkérem  a
jegyzőasszonyt, hogy ezt majd beszéljük meg a későbbiekben.

5. Társadalmi szervezetek 2017 évi támogatási kérelme

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester:  Az előterjesztést  mindenki  megkapta.  Kérem,  akinek
kérdése, észrevétele, javaslata, van az tegye meg.

KÖVESDI  ANETT  alpolgármester:  Összeszámoltam  az  összeget,  ami  itt  megjelenítésre
került,  8  nonprofit  egyesület  van  felsorolva.  Megnéztem  a  költségvetést  is,  hogy  a
költségvetés esetében mennyi az, ami betervezésre került. Úgy láttam, hogy 133.000 Ft az,
ami maradék, tehát plusz, ennyivel több van a költségvetésben betervezve. Én nem láttam itt
az Ifjúsági Egyesületet. 

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Az  Ifjúsági  Egyesülettől  is  megkaptuk  az  igényt,
250.000  Ft-ról.  Felújításokhoz  anyagvásárlásra  szeretnék  ezt  az  összeget  költeni.
Egyeztettünk, és arra a megállapodásra jutottunk, hogy ezeket az anyagokat az önkormányzat
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megvásárolja, az egyesület pedig elvégzi a munkát. Ezen kívül kértek még támogatást fűtésre.
A fűtési támogatást úgy szeretnénk megoldani, hogy lesz több helyen a településen fakivágás,
amire megkértük az engedélyt, ebből tudnánk az egyesületnek juttatni tűzifát. Még volt egy
tétel, Csonka Ivett egy hulladékgyűjtő akciót szervez. Ennek az anyag igényét (zsák, kesztyű)
szintén az önkormányzat számlájára ki tudjuk fizetni.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akkor ezt az igényelt összeget, amit az Ifjúsági Egyesület
igényelt  azt  nem  ide  tesszük  a  nonprofit  szervezethez,  akkor  valahova  máshova  a
költségvetésben.

LUTÁR MÁRIA jegyző:  Az  önkormányzati  vagyonnal  való  gazdálkodás  címen  tervezett
összeg fedezetet nyújt ezekre a felújítási költségekre is.
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester:  Akkor arra a 133.000 Ft-ra ami fennmarad, bármelyik
egyesület bármelyik szervezet nyújthat be igényt? Vagy átcsoportosítjuk máshová?

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester:  Akár  az egészségnapra is  lehetne és valamelyik civil
szervezet mögé áll.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Láttam a Jövőnkért Egyesületnél is, hogy üdvözlő táblák
helyreállítása. Ezek nem ugyanazok a táblák, amelyek a költségvetésbe is beterveztünk?

LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem, a falu végén kihelyezett  táblákra kéri  az egyesület.  Ami a
költségvetésben  szerepel  az  a  bolt  előtt,  a  parkban  és  a  falu  több  pontján  elhelyezett
hirdetőtábla, térkép. 

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: A falu végén levő üdvözlő táblákra sikerült szereznem el
is hoztuk 300 db régi hódfarkú cserepet, kúpcseréppel együtt. A kis tető lefedhető ezzel az
anyaggal.

SZABÓ IMRE alpolgármester: Amennyiben maradt pénz, én arra tennék javaslatot, hogy a
Tördemic Néptáncegyüttesnek adjunk még belőle valamennyit.

KÖVESDI  ANETT  alpolgármester:  A Tördemic  Néptáncegyüttes  kérte,  hogy  az  iskola
épületet nézzük meg. Az együttes vezetője jelezte, hogy probléma van a próbateremben, mert
a padlóból jönnek ki a szögek.

SZABÓ CSABA Tördemic Néptáncegyüttes: Azt tapasztaltuk, hogy a szögek átlyukasztják a
gumit, és félni kell, hogy a gyerekek belelépnek.

KÖVESDI  ANETT  alpolgármester:  Olyan  felajánlást  is  mondott  a  Csaba,  hogy  vannak
szülők, akik munkával tudnának segíteni akkor ezt a pénzösszeget oda át lehetne tenni.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Én azt mondom, hogy először egy statikussal nézessük
meg.  Szabó  Csaba  jelezte,  hogy  át  szeretné  a  néptáncegyüttes  képzését  iskolarendszerű
képzéssé  alakítani.  Ehhez  meg  kellene  kérni  a  szakhatóságokat,  hogy  nézzék  meg
megvannak-e  a  feltételek  a  régi  iskola  épületben  a  működési  engedély  kiadásához.
Legfontosabb a statikus, ez az épület több mint 100 éves, meg kell vizsgálni, hogy bírja-e ezt
a terhelést.
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KÖVESDI ANETT alpolgármester: Most mindenki megkapja azt, amit kér. Ezt a 133.000 Ft-
ot,  amit  innét  elvennék,  akár  a  kinti  WC-K  felújítására  is  át  lehetne  csoportosítani.
Átcsoportosítanám a másik részre. Vagy az iskolával kezdünk valamit, vagy itt kint.

KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ezt itt kint le kellene radírozni ezeket a külső WC-ket.

SZABÓ IMRE alpolgármester: Szerintem a statikus költsége is lesz 100-120.000 Ft.
 
HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Huszonhetedikén  lesz  a  TOP-os  pályázatokról  egy
tájékoztatás. A vizesblokkot szeretném felújítatni, ha lesz rá lehetőség.

KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Minden rendezvényen gond van.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Sőt az ifjúsági egyesület épületét is jó lenne felújítani.
Már beszéltünk arról,  hogy műszaki  szakembert  kellene odavinni,  ezeket  a  dolgokat  meg
kellene  terveztetni,  mert  ha  indulnak  a  pályázatok,  akkor  nagyon  sürgősen  terveket  kell
produkálni. Az ifjúsági klub esetében a tervezésre kellett volna félre tenni pénzt.
A néptánc együttesünk az,  amelyik a legaktívabb civil szervezet a településen belül,  én is
nekik adnám. Tavaly is ennyi támogatást kaptak, ha lenne rá mód, én adnék nekik többet.

SZABÓ CSABA Tördemic Néptáncegyüttes: Én annak örülnék leginkább, hogyha az épület
állaga javulna. Arra van a legnagyobb szükségünk.

LUTÁR MÁRIA jegyző: Akkor egyelőre marad itt, a későbbiekben dönt a testület arról, hogy
mire használja fel. 

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Felmérjük.

LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem lehet tudni,  hogy milyen költségek lesznek, ki kell  hívni a
szakértőt. Utána dönt a testület, hogy milyen felújítást végeztet, a forrása pedig ez az összeg,
illetve a tartalékból, ha szükséges.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Mindenképpen a táncegyüttes kapja meg.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Amennyiben több hozzászólás, észrevétel nincs, ki az,
aki  igennel  szavaz,  hogy  a  civil  szervezetek  2017.  évi  támogatásával  kapcsolatban  az
előterjesztést elfogadja? 5 igen szavazattal elfogadtuk a határozati javaslatot.

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi

15/2017. (II. 26.) Kt.
h a t á r o z a t o t

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete
2017 évre a Helyi Vöröskereszt Alapszervezete részére 80.000
Ft,  Badacsonylábdi  Partszépítő  és  Fürdőegyesület  részére
100.000 Ft, Jövőnkért Egyesület részére 250.000 Ft, Tördemic
Néptáncegyüttes  részére  200.000  Ft,  Badacsonytördemic
Polgárőrség  részére  300.000  Ft,  Badacsonytördemic
Horgászegyesület  részére  100.000  Ft,  Őszike  Nyugdíjas  klub
részére 60.000 Ft, Óvodai Szülői Szervezet részére 300.000j Ft
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összegű  támogatást  állapít  meg.  A támogatás  felhasználásáról
2017. december 31. napjáig el kell számolni.
A  Képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert,  hogy  a
támogatási szerződéseket írja alá.

Határidő: 2017. március 20.
Felelős: Horváth Zoltán polgármester

Vegyes ügyek

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Lenne-e  valakinek  előterjesztése  vegyes  ügyek
keretében?

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Megállítottak azzal, hogy a strandon éjjel is ég 4 lámpa
télen.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Lehet,  hogy  nem  tudtatok  róla,  de  többször  törtek,
zúztak,  kukákat  kiszedtek,  padokat  felrángattak  meg  egyebek,  ezért  csináltatták  meg  a
közvilágítást.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Megkerestek azzal, hogy a Herczeg Ferenc utcában nem
jó a közvilágítás. A Herczeg Ferenc utca önkormányzati utca?

SZABÓ IMRE alpolgármester: Most égnek a lámpák, én láttam.

CSONKA GERGŐ képviselő: Tavaly év végén beszéltünk arról, hogy a Kisfaludy utca végén
ott állnak az oszlopok, de nincsen rajtuk lámpa. Arrafelé mindig korom sötét van. És a Jókai
utcánál is van egy oszlop.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Végignézzük, úgyis jövő héten lesz az úttal kapcsolatban
megbeszélés, felírom ezt is. 
A  badacsonylábdihegyi  kikötő  építésével  kapcsolatban  lenne  egy-két  dolog,  amit  már
próbáltunk elindítani, mivel önkormányzati terület, az önkormányzat döntése kell ezekhez, ha
lesz pályázat, akkor már kész helyzetben legyünk. Ehhez tartozik, hogy a terület át lett írva az
önkormányzat  nevére,  de nem lett  kivonva a  művelési  alól.  Ezt  kezdeményezni  kellene a
földhivatalnál,  ennek  van  egy  költsége.  Beszéltünk  arról,  hogy  ezt  a  költséget  az
önkormányzat  állja vagy a Horgász Egyesület.  Kérem Molnár Gézát a Horgász Egyesület
elnökét, mond el, hogy miről lenne szó.

MOLNÁR  GÉZA Horgász  Egyesület:  Tisztában  van  vele  mindegyikőtök,  hogy  van  egy
kikötőnk melynek minden engedélye meg van. Most a belső résznél lépnénk tovább, ezért
cserélte el az önkormányzat a 092/1 hrsz-ú ingatlant. Az erdősült részt, ami egyébként rét
művelési ágú terület az önkormányzat az elmúlt évben rendbe tette. Az egyesület elkészítette
a bővítési terveket, a szerződés azonban amivel az ingatlant megszerezte az önkormányzat
nem teszi lehetővé, hogy az egyesület itt bármit csináljon. Az önkormányzatnak kell egyelőre
saját magának kikötőt csinálni rajta, ha akar, illetve első lépéskén ki kell vonni a területet a
művelésből. 
Mint egyesület bevállaltuk, hogy vállaljuk a terveket, az illetékeket, ez nagyságrendileg 2-3
millió Ft. Ezt már megszavazta tavaly a közgyűlés. Ha nem lett volna ez a szerződéses gond,
már  meg  is  lettek  volna  az  engedélyes  tervek  is.  Ahhoz,  hogy  tovább  tudjunk  lépni,
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módosítani kell a szerződést. Közben az élet zajlik és jönnek a pályázatok. Mindenképpen
célszerű lenne kivonni a területet a művelésből, azt nem teheti meg más, csak a tulajdonos.
Ezt meg kellene lépni. 
Fel tudom ajánlani, ha meg tudunk állapodni abban, hogyha úgy gondolja a testület, hogy
továbbra is az egyesület működtesse, csinálja meg a kikötőt…. Hozzáteszem, hogy ez nem
úgy megy, hogy mi magunk ezt meg tudjuk csinálni, hanem egyértelműen az önkormányzattal
közösen  kellene.  Ha  lesz  pályázat  nagy  valószínűséggel  az  önkormányzat  lesz  a
kedvezményezett,  az  egyesület  támogatásával  biztosítani  lehet,  hogy az  önkormányzatnak
pénzbe ne kerüljön, viszont mi működtetjük. Erről kellene majd döntést hoznotok. Ha ti is úgy
látjátok, hogy jó a falunak és továbbra is megfelel, én fel tudom vállalni, hogyha megkötjük
ezt  a  szerződést,  akkor  az  itt  kifizetett  pénzt  is  be  tudom  vállalni,  hogy  megtérítjük  az
önkormányzatnak. De én csak akkor tudom igazán elkötelezni magam a dologba, ha hosszú
távú szerződést kötünk. Egyelőre ez a szerződés az akadály, nem tudjuk jogilag nyélbe ütni a
dolgot. Most a művelésből való kivonás lenne a legfontosabb lépés, ha a jogi akadály elhárul
tovább tudjunk lépni. 

LUTÁR  MÁRIA  jegyző:  A csereszerződés  szerint  az  önkormányzatnak  földhasznosítási
kötelezettsége van, más célra nem hasznosíthatja. 

MOLNÁR GÉZA Horgász Egyesület: Az nincs rajta. A módosítás vastagon kiemelt pontjában
benne van, hogy ezt településfejlesztési célra kapta, az eredetiben is benne volt, hogy kikötő
célra kapta. Annak szerintem semmi akadálya nincsen.

LUTÁR MÁRIA jegyző: Ennek költsége van, kifizetjük, és ha mégsem megy, akkor elvesztett
pénzt. 

MOLNÁR  GÉZA  Horgász  Egyesület:  A  módosításban  egyértelműen  benne  van,  hogy
településfejlesztési célra kapta az önkormányzat ezt, nem mezőgazdasági művelésre.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: A rendezési tervben is úgy van.

KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor először ki kell vonni a művelési ágból, ha lehet, addig
minden felesleges.

MOLNÁR  GÉZA  Horgász  Egyesület:  Én  annyit  tudok  felétek  vállalni,  hogyha  tudunk
szerződni egymással, akkor én ezt a költséget is megtérítem.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Egyébként ezen lenne még tervezve egy kikötő épület.

MOLNÁR GÉZA Horgász Egyesület: A mostani kikötő területe kiér a 71-es útig. Az 1301-es
területnek a 71-es útnál van vége, ahol a piac és minden egyéb van. Úgy beszéltük meg az
egyesületnél,  úgy lenne célszerű pályázni, hogy bérbe lehessen adni csónakot,  vitorlást.  A
pályázatot  komplexen  kellene  felépíteni,  valószínűleg  kikötőmestert  is  kell  foglalkoztatni,
annak  meg  kellene  kikötő  helyiség,  vizesblokkok,  fürdő,  WC.  Olyan  50-70  m2  nagyságú
épületet fel kellene húzni, ahol ezeket biztosítani lehetne. Illetve egy közösségi helyiséget,
mint  amilyen  az  ökoház,  hogy  lehessen  rendezvényeket  tartani.  Nagyjából  ez  lenne  az
elképzelés,  ami  eladható  lenne  a  pályázaton.  Úgy  hiszem,  hogy  ezt  támogathatnátok
részetekről is, mert valamilyen szinten a falunak is ez lenne a jó. Igazán az lenne a jó, ha
lenne egy normális kikötő. Jelen pillanatban 65 csónak és 25 vitorlás van kint a vízen. A belső
medencében  elfér  80  csónak,  és  18  vitorlással  lehetne  bővíteni  a  jelenlegi  medencét.
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Hozzátartozik, hogy folyamatban van a nádminősítés, be kell jelentkezni az önkormányzatnak
ügyfélként, arra is oda kell figyelni. Ha sikerülne módosítani a nádas minősítést oly módon,
hogy ott egy kicsit több hely lesz, akkor 20 kis vitorlásnak és 80 csónaknak gyakorlatilag
lenne  hely.  Hozzáteszem,  nagyon  sok  igény  van,  hogy  tudjátok,  nagyon  sokan  keresnek
helyet.  Amióta  elkészült  az  ökoház,  rengeteg  embert  irányítanak  hozzám.  Egyelőre
mindenkinek azt mondom, hogy sajnos nincs. Ha felszabadul hely, csak helyinek adunk. Csak
akkor kaphat itt idegen, ha helyi jelentkező nincs. Ezeket az írott és íratlan játékszabályokat
tartottuk be eddig is és tartjuk be ezután is.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Ha a szerződést sikerül módosítani illetve meg lesz a
területek kivonása a művelési ágból az épület terveztetését bevállaljátok?

MOLNÁR GÉZA Horgász Egyesület: Igen, persze. A tervnek el kell készülni mire a pályázati
kiírás megjelenik.  Ezért  mondtam, hogy az egyesület  már elfogadta és megszavaztuk rá a
pénzt, ott van, csak addig nem merem elkölteni, amíg nincs szerződés, mert nekem is el kell
számolnom az emberek felé. 

KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az első lépés a művelési ágból való kivonás, utána lehet
indulni.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Úgy gondolom, ha lesz lehetőség erre a kikötőre, akkor
mindenképpen  civil  egyesülettel  karöltve  kellene  pályázni.  Az  Ifjúsági  Sportcentrumra  is
kellene pályáznunk, ez a lehetőség 2-3 évig lesz, utána nem lehet tudni, hogyan lesz.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: 2020-al lezárul.

SZABÓ IMRE alpolgármester: Meg kell nézni, hogy mi a módja, mennyibe kerül, aztán lehet
dönteni.

KÖVESDI ANETT alpolgármester:  Utána kell  nézni,  hogy kivonható-e a  művelési  ágból.
Amennyiben igen, lehet szerződést kötni, hogy a költségeket a Horgász Egyesület vállalja.
Minden egyes dolog, amit az önkormányzat meg tesz, ami költséggel jár, abból a Horgász
Egyesület  egy  bizonyos  összeget  állni  fog.  Erre  vonatkozóan  nyilatkozatot  kell  kérni  a
Horgász Egyesülettől.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Március 4-5 horgászgyűlés, ott ezeket a dolgokat elő kell
vezetni.

MOLNÁR  GÉZA  Horgász  Egyesület:  Készen  vannak  a  tervek,  én  megállapodtam  az
önkormányzatnak semmi köze hozzá. Az illetékek, ami 500.000 Ft és 1 millió között van ezt
is álljuk, már elfogadta a közgyűlés. Nem ezzel van problémám, ha ez a kivonás 300.000 Ft,
ebből  sem csinálok gondot,  csak tudjuk, hogy miről beszélünk.  Ezt  is  bevállalom ez sem
probléma. Nem akarom azt, hogy egyértelmű legyen, én minden költséget állok, utána pedig
azt mondják, hogy szevasz, megcsináltál mindent kívül tágasabb.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Ez jogos.

KÖVESDI ANETT alpolgármester:  Két szerződés. Az egyik szerződés az egy nyilatkozat,
amibe átvállalja, a másik szerződés pedig az, hogy az önkormányzat pedig x időre bérbe adja.
Ez igazából csak ennyi.
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MOLNÁR GÉZA Horgász Egyesület:  Nem egy külső üzemeltetőnek akarjuk megcsinálni,
majd idejön valaki, hogy én majd üzemeltetem a kikötőt.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Jogos  az  igény.  Géza  nagyon  szépen  köszönjük  a
tájékoztatást. 
Szeretném elmondani, hogy mint tudjátok az óvoda kazánjával kapcsolatban többször volt
probléma. Múlt hét hétfőn is leállt a kazán. Kijöttek, kicseréltek egy tömítést, azóta nincs vele
probléma. Én a Hettyei cég művezetőjével, beszéltem, ajánlott egy szakembert, hogy kössünk
vele karbantartásra szerződést. A szakember 40.000 Ft/hó díjat  ajánlott,  de ezt írásba nem
adta. Én úgy gondolom, hogy azért nézzünk körül.

CSONKA GERGŐ képviselő: Ez a fűtésrendszer teljes egészében fel lett újítva a pályázatból.
Hogy csinálták meg, hogy merték így átadni? Láttam, hogy sok munkát, hogyan végeztek el.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  A garancia  lejárt.  Végül  is  a  kazán,  a  berendezés
hibásodik meg. Úgy gondolom, hogy 40.000 Ft/hónál találnánk kedvezőbbet is.

SZABÓ IMRE alpolgármester:  Egy  szerviz  három-négyféle  kazánt  javít,  a  többivel  nem
foglalkozik. Meg kell nézni milyen kazán, és annak megfelelően kell ajánlatot kérni.

CSONKA GERGŐ képviselő: Nézessük meg Németh Bélával mivel ő szakmabeli és ő ért
hozzá.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Ő  rendszerszerelő,  nem  készülék  karbantartó,  de
érdemes beszélni vele, mert ő biztos tud olyan embert mondani, aki ezeket karbantartja.

KÖVESDI  ANETT  alpolgármester:  Az  itteni  kazánokat  ki  tartja  karban?  Szerintem,  be
lehetne iskolázni a Zoltánt.

SZABÓ IMRE alpolgármester: Nézessük meg valakivel, aki ezzel foglalkozik.

KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Kérdezzünk meg helyi szakembert, mindenben a helyieket
támogassuk.

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Mindenképpen  ennyi  berendezésnél  érdemes  lenne
elgondolkodni. Először akkor a Németh Bélát megkeressük. 
Mást téma. A strandon van két veszélyes fa, melyre kivágási engedélyt kértünk, illetve két fát
csonkolni kellene. Árajánlatokat kértünk három helyről, kettő vállalkozótól meg is érkezett.
Az  egyik  Mészáros  László  alpiin  technika,  emelő  kosaras,  160.000  Ft  ÁFA-val  együtt.
Beletartozik az is,  hogy összedarabolja  a  fát  szállítható méretre.  A másik Gáspár  Norbert
180.000  Ft  +ÁFA árajánlatot  adott.  Ki  szavaz  igennel,  hogy Mészáros  László  árajánlatát
elfogadja? Egyhangú igen szavazat.

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi

16/2017. (II. 21.) Kt.
h a t á r o z a t o t
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Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete
a  Badacsonylábdihegyi  Strand  területén  2  db  veszélyes  fa
kivágásával  illetve  2  db  fa  csonkolásával  Mészáros  László
vállalkozót  bízza  meg  a  benyújtott  árajánlatnak  megfelelő
160.000 Ft összegben.
Felhatalmazza  a  polgármestert,  hogy  a  vállalkozói  szerződést
írja alá.
Határidő: azonnal
Felelős: Horváth Zoltán polgármester

 

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Megkeresett  a  Balatoni  bojlis  horgászversennyel
kapcsolatban  Csörgő  Tamás,  hogy  szeretnének  április  23-tól  29-ig  bojlis  horgászversenyt
tartani a strandon. Sátrat szeretnének felállítani a strandon, illetve amikor a központ nyitva tart
akkor a vizesblokkokat szeretnék használni. Eddig Mezőssy Zoltánnál voltak, de Zoltánnál
tavasszal nagy felújítás lesz, azt mondta nekik, hogy most inkább próbálkozzanak nálunk.
Átadtam a Kft-nek a kérelmet, a továbbiakban ők fogják rendezni.
A  strandfejlesztési  pályázattal  kapcsolatban  volt  egy  helyszíni  bejárás,  három  fővel  a
pályáztatók  részéről  bejártuk  a  strandot.  A  pályázat  úgy  lesz  kiírva,  hogy  minden
önkormányzat  pályázhat,  amelynek  a  strandja  fizetős,  40  millió  Ft-ra  ebben  az  évben.  A
pályázat kiírása meg lesz március végéig. A megvalósítás határideje 2017. október 15. Én az
üzemeltetővel összeírattam 30-40 féle dolgot. Nagy vonalakban: vizesblokk, kabinsor építése.
Meg volt terveztetve, volt hozzá építési engedély, amely már lejárt, úgyhogy meg kell újítani
az építési engedélyt. Nekem az a meglátásom, hogy a kabinsort át kell tenni a vizesblokk
mellé. Ott logikus, de Somlyó Tiborral volt egy csörtém, mert erről neki más a véleménye. Én
úgy gondolom, hogy az ott lenne jó helyen. Ott még van egy veszélyes fa, ami most le lesz
csonkolva,  viszont ki  kellene vennünk, mert nincsen útban, de egy méterre van az épület
falától.  A  pályázati  bejáráskor  kiderült,  hogy  a  látogatóközpont  használatbavételi
engedélyében  szerepel,  hogy  az  épületeket  fel  kell  tűntetni  a  térképen.  Ez  elmaradt,  ezt
pótolni kell, ennek a díja 80.000 Ft.

Kihívtam a Hársfalvi urat, mivel ő volt az előző vizesblokk és a kabinsor a tervezője, hogy
jöjjön ki, nézze meg, megvalósítható-e? Közben volt a bejárás, ott még azt javasolták, hogyha
már odatesszük, akkor egy tető alá tegyük a vizesblokkot illetve a kabinokat. Erre a tervezésre
és az engedélyeztetésre a Hársfalvi úr 100.000 Ft-os árajánlatot tett  szóban, ő tervezte az
előzőt is.
Amire  adnának  még  pénzt  a  stranddal  kapcsolatban  egy  vízi  tanösvény  kialakítása,  ami
következő képen nézne ki.  Két ilyen tanösvény van Magyarországon az egyik a  Fertőn a
másik  talán  a  Velencei  tavon.  Békássy  Gáborral  egyeztettünk,  arról  lenne  szó,  hogy  a
strandnak vannak vízi eszközei, kajakok, kenuk. Ezekkel be lehetne járni a különböző vizes
élőhelyeket. Kikötési lehetőséggel, cölöp le lenne letéve, és ki lenne téve QR kódos tábla, ezt
a pályáztatók támogatják. A következő a strandon levő játszótér bővítése, valamint gyerek
játszóház, baba-mama sarok kialakítása, rekreációs célú sétányok, talpmasszázs, egyebek. A
strand újonnan kialakított füves területén szeretnének egy-két öltöző kabint kialakítani, és ami
a legfontosabb, lehetne pályázni mobilstégre. Az árajánlatokat az összes ilyen dologra a Kft
munkatársai lekérték.  Én kértem tőlük,  hogy minden egyes dolognál kérjenek másoktól is
árajánlatot, legyen összehasonlítva, és a legjobbak legyenek beadva.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akkor, hogy tiszta legyen ez a helyzet, ez a pályázat még
nincsen kiírva.
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HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Nincsen.

KÖVESDI  ANETT  alpolgármester:  Ezek  kerülnének  bele.  Ha  kiírásra  kerül,  akkor  a
testületnek kell dönteni arról, hogy vállaljuk ezt a pályázatot.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester:  Igen.  100 %-os támogatású pályázat,  80 %-ban előre
finanszírozott. Nagyon rövid a határidő.

KÖVESDI  ANETT  alpolgármester:  A  költségvetésbe  belefér  az  előkészítés  költsége,  a
pályázatról pedig, amikor kiírásra kerül, akkor kell döntenünk.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Még a tavasz folyamán be kellene mennünk az óvodába
és  ott  egy  területbejárást  tartani.  Árnyékot  adó  növényzetet  kellene  oda  ültetnünk  az
elkövetkezendő években, ami kettős hasznosítású,  ad árnyékot,  másrészt valami gyümölcs
legyen. Igény volna gyorsan növő fajtára. Ahol a homokozó van akár valami rezisztens szőlőt
lehetne ültetni.

SZABÓ IMRE alpolgármester: Mi lesz a növényvédelemmel?

HORVÁTH  ZOLTÁN  polgármester:  Vannak  olyan  növények,  amelyeket  nem  kell
permetezni.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nem biztos, hogy lehet köznevelési intézmény területére
gyümölcsfákat ültetni. 

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester:  Akkor  ennek  utána  kell  nézni.  Most  is  gyümölcsfák
vannak, van cseresznyefa, diófa, almafa.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Az óvoda költségvetésében van több tétel, járda felújítás,
vizesblokkok. Kreiczinger Tiborral megbeszéltem, megnézzük a vizesblokkot, hogy milyen
anyag kellene és megcsináljuk, ha a szelep csöpög, elromlott cső.

CSONKA GERGŐ  képviselő:  Ha  a  járda  meg  lesz  csinálva,  akkor  alatta  a  vízvezetéket
mindenképpen ki kell cserélni. 

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Azt szerintem anyagköltségben meg tudnánk csinálni.
Kell  hozzá  egy gép,  kiássa,  lefektetjük a  csövet  és  nem kell  vállalkozót  fizetni.  A szülői
munkaközösséggel beszéltem, ők hajlottak arra is, hogy a járdaépítésben részt vegyenek. Itt is
tudnánk egy kicsit spórolni. 
Még  Békássy  Jánostól  nem  jött  meg  a  megállapodás  a  Badacsonyi  Céh  Turisztikai
Egyesülettől, szerettem volna megbeszélni veletek, de ezt elhalasztjuk későbbre.

KÖVESDI ANETT alpolgármester:  Nem kérdeztem meg a költségvetésnél, hogy a Zöldfa
utcában a postánál mi készülne, az árok építésével kapcsolatban, mi valósulna ott meg?

LUTÁR MÁRIA jegyző: Az, hogy meglehessen ott állni.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Nagyon neuralgikus a Zöldfa utca, ott, ha hosszútávon
gondolkodunk, akkor fel kellene maratni az egészet, és lejjebb süllyeszteni az útfelületet akár
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30-50 cm-rel. Ezért van az, hogy az út kiemelkedik, és a víz, ami összegyűlik, az folyik be a
házakba.

KÖVESDI ANETT alpolgármester:  Az árok, ami ott  volt  az gyakorlatilag eltűnt nem egy
helyen.  Beszéltük,  hogy az  önkormányzatnál  is  probléma a  parkolás.  Én ma  kaptam egy
javaslatot arra, hogy gondolkodjunk el azon, hogy itt a faluház melletti részen is megcsináljuk
úgy az árkot, hogy ott fedett árok legyen, és ott ki lehet alakítani parkoló helyet.

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester: Ez egy jó ötlet.

KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ezt akár az önkormányzat előtt is meg lehet valósítani. 

HORVÁTH ZOLTÁN polgármester:  Február 27-én lesz TOP-os pályázatokról tájékoztató,
talán lesz erre pályázati lehetőség. 
A nyílt  testületi ülés napirendjeinek a végéhez értünk, ha nincs más, akkor a rendes ülést
bezárom.

Több tárgy nem lévén az polgármester az ülést 19.00 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el.

K.m.f.

Horváth Zoltán Lutár Mária
 polgármester      jegyző
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